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    TRUSNOVSKÝ ZPRAVODAJ 

a zpravodaj místních částí Franclina, Opočno, Žika 

 1/2025   

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vážení čtenáři, milí spoluobčané, s radostí vám přinášíme další zimní a zároveň novoroční číslo našeho 

obecního zpravodaje. Přejeme Vám šťastný nový rok plný zdraví, pohody a splněných snů. Ať vás provází 

radost, láska a úspěch na každém kroku, a nový rok je plný krásných okamžiků, na které budete rádi 

vzpomínat. 

 

PRANOSTIKY 
1. Co leden sněhem popráší, to únor s vichrem odnáší. 

2. Novoroční noc světlá a tichá bez deště a větru znamená dobrý 
rok. 

3. Připadne-li Nový rok na středu, lze očekávat příznivý rok, 
mnoho vína, ale žádný med. 

4. Únorová voda - pro pole škoda. 

5. V únoru prudký severníček – hojně úrody bývá poslíček. 

6. Masopust na slunci – pomlázka u kamen. 

7. Březnový sníh zaorati jest, jako když pohnojí. 

8. Březnu sedlák stromy ořezává, ale kabát ještě nesundává. 

9. Pěkný den na svatého Josefa zvěstuje dobrý rok. 

 

 

ZIMA 

Jak peřina za peřinou 

po obloze mraky plynou. 

 

Pár těch peřin puklo mrazem, 

peří se z nich sype na zem. 

 

Sláva – sněží! 

To je prima, 

Letos bude bílá zima! 
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Slovo starosty: 

Vážení spoluobčané, dovolte mi abych i já jednou za rok přispěl malým článkem do Trusnovského 

zpravodaje. 

Letos se nechci rozepisovat o tom, co nám, jakožto obecnímu zastupitelstvu za uplynulý rok 2024 

podařilo či nepodařilo. Tyto informace jste pravidelně dostávali v čtvrtletníku obecního zpravodaje. 

Jen krátce bych se zmínil o tom, co bychom chtěli v roce 2025 realizovat. V první řadě se jedná o 

rekonstrukci místní komunikace v Trusnově a to v prostoru za bývalou školou v délce cca  700 m, a 

to za předpokladu, že získáme 50 % dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj. Z vlastních zdrojů 

bychom chtěli opravit místní komunikaci z Francliny do Žíky. Samozřejmě bude průběžně probíhat 

běžná údržba obecního majetku dle finančních možností.  

Těmito řádky bych chtěl poděkovat za činnost a spolupráci jak s SDH Trusnov, tak se Spolkem 

přátel sportu Trusnov a se Spolkem pro občanské záležitosti.  

Všem občanům Trusnova, Opočna, Francliny a Žíky bych chtěl do nového roku 2025 popřát hlavně 

zdraví, štěstí, spokojenost v osobním i pracovním životě. 

 

          Starosta obce – Milan Friml  

 

  Zpráva ze zasedání zastupitelstva v Trusnově ze 1. 10. 2024 

 

Zastupitelstvo schvaluje: 

1. Výběrové řízení – proběhlo výběrové řízení na akci „Modernizace veřejného 

osvětlení“ v místní části Opočno – 2. etapa. Do výběrového řízení se přihlásily tři firmy 

– ELPO s.r.o. Hrochův Týnec, Energomontáže Votroubek a DKV Elektro spol. s.r.o. Vítěz byl 

vybrán ELPO s.r.o. – 1.796.040,50 Kč, ostatní dvě firmy nesplnily požadavky výběrového 

řízení 

2. Smlouva o úhradě nákladů na pořízení změny územního plánu s ČEZ obnovitelné zdroje 

s.r.o.- zastupitelstvo souhlasí se smlouvou (po úpravě připomínek) a pověřuje starostu 

k podpisu této smlouvy. 

3. Dohoda o provedení práce (DPP) pro koordinátory jednotlivých obcí – MAS Holicko nás 

požádalo o nominaci člověka, který by se stal koordinátorem MEK (místní energetické 

koncepce) pro naši obec. Zastupitelstvo schválilo starostu obce p. Milana Frimla. Doba trvání 

DPP bude od 1. 10. 2024 – 31.12.2025 

4. Oprava místních komunikací – zastupitelstvo se dohodlo, že bude žádat o dotaci na MMR 

(50 %) na opravu veřejných komunikací. Jedná se o komunikace okolo hřiště za školou v obci 

Trusnov.  

5. Rozpočtové opatření č. 7 
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Zastupitelstvo schvaluje: 

1. Zprávu o plnění rozpočtu k 30. 11. 2024 – Zprávu o plnění rozpočtu k 30.11.2024 podala 

účetní obce ing. Markéta Kolenová. Celkové rozpočtové příjmy jsou ve výši 6 429 615,- Kč, 

z toho daňové 5 612 tis.Kč. Celkové rozpočtové výdaje činí částku 4 648 805,- Kč. 

Výsledkem je tak kladná částka 1 780 809,- Kč, za prosinec bude ještě kromě běžných 

výdajů financování rekonstrukce veřejného osvětlení v Opočně. 

2. Zprávu o stavu finančních prostředků na účtech -   Byla schválena zpráva o stavu finančních 

prostředků k 30.11., kdy na účtě u ČNB je 5 673 415,18 Kč, u České spořitelny 1 538 128,49 

Kč, celkem včetně stavu pokladny jsou finanční prostředky ve výši 7 211 543,67 Kč. 

3. Návrh rozpočtu na rok 2025 - Byl přednesen návrh rozpočtu na rok 2025, který byl vyvěšen 

na úřední desce. Celkové rozpočtové příjmy jsou plánovány v částce 5 556 000,- Kč, celkové 

rozpočtové výdaje v částce 8 326 500,- Kč, kde nejvyšší částkou 3 mil. Kč je položka na 

plánovanou opravu místních komunikací. Rozdíl mezi příjmy a výdaji je 2 770 500,- Kč a 

bude financován z rezervy na běžném účtu obce. Návrh rozpočtu na rok 2025 byl 

zastupitelstvem schválen 

4. Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2025 -2028 - je navržen dle rozpočtu obce ve výši 

příjmů 5 500 tis. Kč a výdaje ve výši 8 400 tis. Kč, kdy rozdíl 2 900 tis. bude financován 

z běžného účtu obce. Na další tři roky je navržen vyrovnaný rozpočet ve výši 5 mil. Kč. Návrh 

střednědobého výhledu rozpočtu byl zastupitelstvem schválen. 

5. Inventarizace – P. Vojtíšková informovala o přípravě řádné inventarizace majetku obce 

k 31.12.2024. Bude provedena inventarizační komisí ve složení p. Vojtíšková, p. Motyčková 

a p. Jílek. 

6. Rozpočtové opatření č. 8 - týká se doplnění k čerpání financí na opravu veřejného osvětlení 

Opočno. 

7. Žádost o dotaci z POV na opravu bývalé tělocvičny - zastupitelstvo projednalo a schválilo 

podat žádost o dotaci z Krajského úřadu na provedení opravy podlahy tělocvičny v bývalé 

škole. 

8. Dohodu o provedení práce - / Dohoda o provedení práce s p. Lenkou Vojtíškovou na 

vydávání obecního Zpravodaje byla schválena. 

9. Zvýšení ceny obecních pozemků předzahrádek na 50 Kč/m2 - Zastupitelé projednali návrh 

zvýšení ceny obecních pozemků předzahrádek z dosavadních 35,-Kč/m2 na 50,- Kč/m2. 

Navržená cena byla schválena. 

10.  Zvýšení cen pronájmu školy, jídelny a kulturního domu - Bylo projednáno zvýšení cen za 

pronájem bývalé školy a prostor v Kulturním domě a jídelně. Od 1.1.2025 tak bude cena za 

  Zpráva ze zasedání zastupitelstva v Trusnově ze 11. 12. 2024 
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akci pořádanou v bývalé škole 5 000,- Kč, za pronájem kulturního domu 3 000,- Kč a jídelny 

3 000,- Kč. Jedná se o sazby pro zájemce z jiných obcí, pro místní občany a spolky platí 

dosavadní ceny.  Zvýšení cen bylo schváleno. 

Různé - Svazek obcí rozšíření vodovodu Chroustovice ponechává pro rok 2025 stejnou cenu 

vodného, tj. 37,69 Kč bez DPH za m3, s DPH 42,21 Kč/m3; probíhá oprava vodojemu v Trusnově. 

Zastupitelé schválili Smlouvu na správcování dat v digitální technické mapě s firmou GEPRO s.r.o. 

s úhradou 7 200,-Kč/rok. Dále proběhla diskuse s občany o problému odpadních vod a kanalizace. 

                                                 

PLÁN SVOZŮ POPELNIC NA ROK 2025 

15. ledna 2025, 12. února 2025 

12. března 2025, 9. dubna 2025 

7. května 2025, 4. června 2025 

2. července 2025, 30. července 2025 

27. srpna 2025, 24. září 2025 

22. října 2025, 19. listopadu 2025 

17. prosince 2025 

Svozový den – středa – po 4 týdnech 

 

Svoz nebezpečného a velkoobjemového odpadu se uskuteční 28. 3. 2025 

 
 

 

Výjezdy zaměstnanců finančního úřadu do Holic na pomoc 

s vyplněním a podáním daňových přiznání – DAŇ 

Z NEMOVITÝCH VĚCÍ 
 

Vážení spoluobčané, 

dovolujeme si vás informovat o výjezdech zaměstnanců Finančního úřadu pro Pardubický kraj 

do Holic na pomoc s vyplněním a podáním daňových přiznání k dani z nemovitých věcí na rok 

2025. 

termín   čas   

středa 15.01.2025 8:00 – 11:30 h 12:30 – 17:00 h 

čtvrtek 16.01.2025 8:00 – 11:30 h 12:30 – 17:00 h 

pondělí 20.01.2025 8:00 – 11:30 h 12:30 – 17:00 h 

úterý 21.01.2025 8:00 – 11:30 h 12:30 – 17:00 h 

úterý 28.01.2025 8:00 – 11:30 h 12:30 – 17:00 h 

 

Adresa: Palackého 38, Holice (1. podlaží) 
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Neméně pěknou tradicí se stalo uctění výročí narození našich občanů počínaje 60. rokem. O narozeninách našich 
jubilantů všechny obyvatele pravidelně informujeme. Zástupci obce – komise pro občanské záležitosti navštíví každého 

oslavence s dárkem, aby mu popřáli hodně zdraví a spokojenosti 

Žít šťastně znamená každý den se radovat z maličkostí a každou minutu prožít 

naplno. 

Vše nejlepší.  
 

 
.  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Upozorňujeme občany, kteří si nepřejí, aby jejich jubilea byla zveřejněna, aby tento svůj požadavek oznámili na obecním 

úřadu, popř. tel. 725241455. Děkuji 

 

ÚMRTÍ 

 

Dne 28. prosince 2024 zemřel pan Václav Schneider 
 ve věku 91 let 

 
 nejstarší občan Trusnova, čp. 48 

 

 
„Kdo v srdcích žije – neumírá …. (František Hrubín) 

 

 

 

Štěpánková Hana 87 let 

Mileová Alžběta 81 let 

Kudrnová Jitka 60 let 

 

https://www.holice.cz/media/ukrleozr/financni-sprava_letak-k-vyjezdum-do-obci_2025.jpg
http://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwj3mafv4abRAhUL7hoKHenJAjQQjRwIBw&url=http://www.majka57.cz/images/pranicka/narozeniny/narozeniny2.htm&bvm=bv.142059868,d.d2s&psig=AFQjCNHfI_lw7UtNVQNgugzU2FlkeXUD0A&ust=1483560007389036
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Vážení partneři,  

  

dovolujeme si Vás informovat o změně v oblasti zaměstnanosti, která v tuto chvíli probíhá.  

Digitalizujeme podávání žádostí o zprostředkování zaměstnání a o podporu v nezaměstnanosti. Nově 

bude možné podávat žádosti online, skrz klientskou zónu Jenda – Klientská zóna MPSV.  

Tato změna by mohla výrazně pomoci hned v prvních dnech nového roku, kdy tradičně dochází 

k největšímu náporu na pobočkách. Pokud tito klienti podají žádost online, nejen že se tím předejde 

dlouhým čekacím frontám, zároveň nebudou limitování úředními hodiny.  

Do evidence uchazečů o zaměstnaní se musí klienti zaevidovat nejpozději 3 pracovní dny po ukončení 

pracovního poměru. Jenda přináší výhodu v tom, že mohou využít online podání i během státních svátků 

či víkendů.  

To by i vzhledem ke zkrácenému prvnímu pracovnímu týdnu roku 2025, mělo pro klienty znamenat více 

času na vyřízení žádostí. Nadále však platí, že není možné ani online žádat o zařazení do evidence 

uchazečů o zaměstnání dříve, než klientovi skončí pracovní poměr.  

 K přihlášení do Jendy je možné využít chytrý telefon, či jiné zařízení s přístupem k internetu. Bude 

tedy možné své záležitosti ohledně změny zaměstnání vyřídit opravdu kdykoliv a odkudkoli.  

Samotné přihlášení probíhá přes Identitu občana, například eObčankou či bankovní identitou, čímž se 

ověří klientova totožnost. Rozhraní Jendy je navrženo tak, aby bylo pro uživatele co nejpřívětivější.  

Vyplňování formulářů je velmi návodné a intuitivní – při vyplňování jsou nabízeny klientům varianty 

odpovědí a u pojmů, které by mohly být nejasné, naleznou vysvětlivky.  

Bude-li k žádostem potřeba připojit dokument, stačí ho naskenovat či vyfotit mobilním telefonem a 

nahrát. Pokud by se stalo, že bude po podání žádosti něco chybět, bude klient na tuto skutečnost 

upozorněn.  

Po přihlášení do Jedny, lze vybrat způsob, jakým jsou tyto notifikace zasílány – SMS zprávou či emailem. 

Zároveň se všechna upozornění propíší i do klientské zóny.  

Pokud klient nebude mít možnost či z nějakého důvodu nebude chtít využít online podání, může využít 

tzv. asistované podaní na pobočce úřadu práce. Možnost osobní návštěvy kontaktního pracoviště tedy 

nadále zůstane, změní se pouze forma poddání žádosti.  

Vyplňovat papírové formuláře již nebude možné, vše s klienty vyplní digitálně pracovníci úřadu práce.   

Věříme, že tato změna přinese klientům řadu výhod a pomůže jim šetřit čas při vyřizování jejich 

záležitostí.  

Prosíme o předávání těchto informací dále a děkujeme za Vaši spolupráci.  

  

S pozdravem  

Mgr. Pavlína Králová 

ředitelka kontaktního pracoviště  

T: + 420 950 144 446, M: +420 770 128 304  

E: pavlina.kralova@uradprace.cz 

Úřad práce ČR -  Kontaktní pracoviště Pardubice 

Boženy Vikové-Kunětické 2011  

530 02  Pardubice   

Datová schránka: 4p2zpna  

www.uradprace.cz 

  

  

 

  

  

https://jenda.mpsv.cz/
mailto:pavlina.kralova@uradprace.cz
http://www.uradprace.cz/
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VZPOMÍNKY NA 4. ČTVRTLETÍ ROKU 2024 ve fotografiích 

Dobrovolní hasiči z Trusnova uspořádali 26. října 2024 brigádu na úklid obce 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na závěr brigády nechybělo malé občerstvení od M. Jakoubka a neformální posezení 

v hospůdce u Šimonů, kde si všichni užili společný čas. Velké poděkování patří všem, kteří se 

zapojili, a zejména dobrovolným hasičům. 
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A rovněž začala oprava vodojemu v Trusnově 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

13. listopadu 2024 navštívil obec Trusnov a hlavně Staročeské muzeum - 

ČESKÝ ROZHLAS 

PARDUBICE.  Vysílání 

si můžete pustit přes odkaz 

https://rozhl.as/trusnov 

nebo přes přiložený QR KÓD.  

Český rozhlas Pardubice přenesl část svého 

živého vysílání přímo ze Staročeského 

muzea v Trusnově. Tato jedinečná událost 

měla za cíl přiblížit posluchačům 

zajímavosti tohoto místa a zvýšit povědomí 

o jeho kulturním významu. Staročeské muzeum v Trusnově je známé svou expozicí zaměřenou 

https://rozhl.as/trusnov
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na tradiční venkovský život a řemesla. Do pořadu byli pozváni místní obyvatelé a pamětníci, 

kteří sdíleli své příběhy a vzpomínky spojené s Trusnovem a jeho okolím. Diskutovalo se také o 

kulturních a společenských akcích, které se v obci pravidelně konají. Za naši obec se vysílání 

zúčastnil: starosta obce p. Milan Friml, za Staročeské muzeum manželé Kudrnovi, za SDH a 

SPST Trusnov p. M. Jakoubek, za SDH Trusnov p. J. Jílek, za Myslivecké sdružení p. Fr. Říha, 

také tak pár slov řekl „náš“ mistr světa v nohejbalu M. Vojtíšek  a za ženy z Trusnova p. L. 

Škorpíková.  

Vše se uskutečnilo v místním Staročeském muzeu. Vše ještě umocnilo kouzlo svíček a praskání 

ohně v kamnech – ten den „bohužel byla celá obec bez elektřiny.  

Oprava veřejného osvětlení v obci Opočno 

Před koncem roku proběhla generální oprava II. etapy veřejného osvětlení v Opočně. Menší 

dodělky proběhnou během ledna tohoto roku. 
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Ve čtvrtek 5. prosince 2024  

V Trusnově navštívil Mikuláš s  čerty místní 

děti, aby je odměnil za jejich dobré chování. 

Tradiční setkání přineslo radost, dárky i 

trochu veselého strašení.  

 

 

 

 

 

 

 

29. listopadu 2024 jsme si při zpěvu dětí za doprovodu harmoniky rozsvítili vánoční 

stromeček.  

 

 

         Děkujeme skupině ČEZ 
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Živý BETLÉM – 14. prosince 2024 

Diváci mohli sledovat autentické ztvárnění biblického příběhu, ve 

kterém vystupují místní obyvatelé v kostýmech 

představujících Pannu Marii, Josefa, tři krále, 

pastýře a anděla. Nechybí ani živá zvířata, která 

dodávají scéně na věrohodnosti a přibližují 

venkovskou atmosféru Betléma.  

Celý program byl doplněn zpěvem tradičních 

českých 

koled 

v podání 

místních 

dětí. 

Tato událost je výsledkem spolupráce 

místních obyvatel, obce Trusnov a 

Staročeského muzea, které poskytuje nejen 

prostor, ale také historický rámec pro celou 

akci. 

 

„Je to krásná tradice, která spojuje lidi a připomíná 

nám pravý smysl Vánoc,“ 
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Rok 2024 jsme ukončili 31. 12. 

2024 v 10.00 hodin společnou 

akcí „SILVESTROVSKÝ 

FOTBÁLEK 

Na hřišti za školou za 

přenádherného počasí…. 
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Tříkrálová sbírka se v naší obci 

uskuteční 4. ledna 2025 

(sobota) v dopoledních hodinách. 
 

 

 

 

 

 

SDH Trusnov Vás srdečně zve 

dne 11. ledna 2025 v 19.00 hodin na 

 VALNOU HROMADU, 

se budou vybírat členské 

příspěvky na rok 2025, které činí 200,- Kč na osobu 

 

 

 

 

MYSLIVECKÝ PLES 

18. ledna 2025  
 

 

 
 

  

 

 

 

 

PINPONGOVÝ TURNAJ  

25.ledna 2025 v kulturním domě v Trusnově 
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ZAJÍMAVOSTI Z OKOLÍ 

Z rybníka na Pardubicku čouhala mina, místo střežili celou noc policisté 

Ve vypuštěném rybníku ležela dělostřelecká mina. 
 

23. 12. 2024, 13:50 Trusnov 

E-mailem přijali policisté 

v sobotu večer oznámení 

od muže, že viděl v rybníku 

Lodrant na Pardubicku 

dělostřeleckou minu. 

Objevil ji už v 15 hodin 

odpoledne, ale dlouho si 

nebyl jistý, zda kuželka na 

dně vodní plochy je 

skutečně tím, co si myslí. 

Nakonec vše poslal večer 

na e-podatelnu 

i s přiloženou fotkou. 

Po večerním e-mailu vyrazili policisté k rybníku Lodrant, který se nachází u Trusnova. 

„Před půlnocí na místo vyjeli policisté z Holic, aby předmět dle popisu z mailu našli. Kolem jedné 

hodiny ráno na místo přijel policejní pyrotechnik, který po ohledání požádal, aby předmět hlídky 

pardubických policistů střežily do rána, kdy za světla bude předmět znovu ohledán,“ řekla 

policejní mluvčí Markéta Janovská. 

Tak se i stalo, ráno pyrotechnik upřesnil, že dělostřelecká mina je schopná převozu, nález 

zajistil a odvezl k odbornému zneškodnění. 

Policisté žádají, aby nálezci, i když si nejsou jistí, zda skutečně našli munici, na nic nečekali 

a kontaktovali policii na lince 158. Doba likvidace se pak příliš neprotahuje a pyrotechnik může 

munici zlikvidovat a nemusí na místo dvakrát. 

 

Tunel Homole dostal požehnání, dělníky hlídá Barborka. Razí v těžkém 

terénu 

V západním portálu tunelu Homole ležícího pod stejnojmenným vrchem před Vysokým Mýtem 

svítí velký kříž. Na stolku vedle vánočních stromků stojí soška svaté Barbory. Patronka tunelářů 

a horníků dohlédne na hladký průběh stavby tunelu pro budoucí dálnici D35. Sošku požehnal 

farář Stanislav Tomšíček z Vysokého Mýta, vedoucí projektu Andrej Korba ji pak z plošiny 

umístil do dřevěné skříňky nad portálem tunelu. Práce na zhruba 500 metrů dlouhém tunelu, 

který podchází frekventovanou silnici I/17, jsou v plném proudu. Ražba je naplánovaná až do 

poloviny srpna roku 2025. 

https://www.novinky.cz/autor/stanislava-kralova-490
https://www.novinky.cz/autor/stanislava-kralova-490
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„Prosíme o sílu a ochranu pro všechny, kteří se budou podílet na stavbě tunelu. Požehnej těm, 

co tady budou pracovat, i těm, co budou tunel později užívat. Stůj při řidičích, ať jsou 

ochráněni od nepředvídatelných situací,“ žehná 

svaté Barborce kněz Stanislav Tomšíček 

z Vysokého Mýta.  

Svěcenou vodou pokropí nejen dřevěnou sošku, 

ale také vyraženou část tunelu Homole. Vedoucí 

projektu Andrej Korba pak vezme sošku a na 

plošině ji vyveze do skříňky nad portálem tunelu. 

Odtud bude patronka dohlížet na stavbu. 

Tunel Homole je sice krátký, ale kvůli 

geologickým podmínkám technologicky obtížnější 

než Dětřichovský tunel na trase D35 o 50 

kilometrů dále, který bude mít délku skoro 4 kilometry  

„Říkal jsem jí, ať nám holka pomáhá a drží nad námi ochrannou ruku,“ svěřuje své přání Andrej 

Korba. Tunely staví pětadvacet let a na tradici svaté Barbory věří. „Je to patronka tunelářů a  

Foto: ŘSD 

horníků. U každého tunelu, který začínáme, děláme pokládku Barborky. Nevím, jestli to funguje, 

nebo ne, ale zatím se mi nestalo, že bychom měli fakt těžký úraz nebo že by byl větší problém 

z hlediska bezpečnosti práce,“ vysvětluje Korba. 

Ražba tunelu Homole začala 22. listopadu. V současné době má vyražená část tunelu na výšku 

6,2 metru a pak ještě půjdou stavaři tři metry do hloubky. Celý tunel bude mít uvnitř tubusu 

výšku 6,5 metru. Na délku mají dělníci zatím vyraženo asi sedmnáct metrů. Kopec Homole je 

z hlediska geologie pro stavaře náročný, využívají tu proto novou rakouskou tunelovací metodu. 

„Jedná se o metodu na bázi výztuží prvků se stříkaným betonem a kotvení radiálními kotvami. 

Metoda se používá po celém světě. Ale třeba v Norsku mají dobré geologické podmínky, když 

razíte v žule, není beton potřeba. Tady ho ale musíme využít,“ doplňuje Korba. 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Barbora_z_Nikom%C3%A9die
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97236&idc=13044568&ids=357&idp=95074&url=http%3A%2F%2Fwww.kouzlolesa.cz
https://svitavsky.denik.cz/zpravy_region/vizualizace-tunel-na-dalnici-d35-u-detrichova-bude-nejdelsi-v-republice-20220404.html
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97739&idc=13044568&ids=1273&idp=95191&url=https%3A%2F%2Fwww.atrea.cz%2F
https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97406&idc=13044568&ids=1020&idp=94781&url=https%3A%2F%2Fwww.hgs.cz%2F
https://mapy.cz/s/kelezazuba
https://cs.wikipedia.org/wiki/Nov%C3%A1_rakousk%C3%A1_tunelovac%C3%AD_metoda


 17 

Kopec Homole je podle geologů složený z jílovcových břidlic, prachovce, dále bude stavaře 

čekat opuka. „Spodní vrstvy budou tvrdší a možná budeme muset využít i trhací práce,“ 

podotýká Korba. Už ve čtvrtek začnou dělníci vrtat u pravé roury tunelu. Okolo 10. prosince 

pak začnou razit pravou část. 

Nejtěžší bude podle expertů na tunely přechod z dobrých geologických podmínek do těch 

horších. 

Na svátek Barbory, patronky horníků a dalších profesí pracujících v podzemí, začali silničáři s 

ražbou tunelu Homole u Vraclavi na Orlickoústecku. Složitou stavbu vyjmulo Ředitelství silnic a 

dálnic z dálničních úseků a dalo jí samostatnou prioritu. Řidiči projedou tunelem po D35 v 

prosinci 2026. 

Stavba tunelu vyjde na 1,7 miliardy korun, 1,4 miliardy pak bude stát úsek z Ostrova za Vysoké 

Mýto, který bude hotový za dva roky. 

Tunel tvoří dvě jednosměrné tunelové trouby o délkách 525 (hloubená část 180 m, ražená 345 

m) a 569 metrů (hloubená část 120 m, ražená 449 m). Výška nadloží v raženém úseku nad 

troubami se pohybuje v rozmezí 8,5 – 19 m, resp. 8,7 – 24 m. Obě tunelové trouby podcházejí 

frekventovanou silnici I/17 vedoucí od Chrudimi. 

 

 

Tunel Homole 

„Nyní je proražený 

portál, razíme do 22. 

prosince, v pravé i levé 

díře do 90 metrů na 

kalotě. Děláme 24 hodin 

v kuse, po 12 hodinách se 

směna střídá, končíme 

23. prosince ráno, 

druhého ledna se 

vracíme,“ popsal Korba. 

U vstupní západní části 

prorazili stavební dělníci 

horní část ve výšce 6,5 

metru a délce 17 metrů, teď ještě půjdou tři metry do hloubky. 

„Vyrazil se západní portál, hloubená část je odstraněná a probíhá ražba. Problém je nízké 

nadloží a to, že procházíme nad silnicí první třídy, která je nyní přivaděčem z dálnice,“ řekla 

Romana Šolcová z pardubické Správy ŘSD. 

Tunel pod vrchem Homole je součástí sedmikilometrového úseku z Ostrova za Vysoké Mýto. 

„Nyní zde pracujeme na přeložkách plynů, ty vedou skoro po celé délce úseku. Začínáme práci 

na mostech. Skrýváme ornici a sypeme násypy,“ řekl Pavel Jiroušek z Eurovie CS. Celý úsek 

navazuje na již dva roky zprovozněnou D35 z Časů do Ostrova, kde musí nyní řidiči z dálnice 

sjet. 

 

 

 

 

https://d.vvbox.cz/vv_show_url.php?idk=97759&idc=13044568&ids=30570&idp=95218&url=https%3A%2F%2Fwww.naradihornig.cz%2Fbrusne-rezne-vrtaci-nastroje_k679%2Fvrtaky_k444%2F%3Futm_source%3Ddenik%26utm_medium%3Dkw2024%26utm_campaign%3Dvrtak
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Rok do otevření D35. Dělníci pracují i mezi svátky, pomohou zateplené stany 
Za rok se v Pardubickém kraji otevřou dva nové dálniční úseky u Svitav a Vysokého Mýta. 

Stavbaři nemohou promeškat ani den. Mají však štěstí, že jim celkem přeje počasí a jindy 

zavřené obalovny mohou jet naplno. Stavební práce probíhají bez jediného zaškobrtnutí.  

Dva finišéry v těsném závěsu mohly zvesela v půlce prosince pokládat asfalt na část hlavní trasy 

úseku mezi Janovem a Opatovcem, kde jsou ho s pomocí válců položeny již dva kilometry. Pokud 

počasí vydrží, řidiči by se mohli kochat výhledem na dálnici už během února, kdy bude otevřena 

nově přeložená silnice I/35 s novým mostem. 

 
„Komunikaci natrvalo překládáme kvůli vlastní výstavbě dálnice D35. V současné době zde 

pokládáme vlastně obecné asfaltové vrstvy a pokládáme zemní nezpevněné krajnice. Nechci nic 

předjímat, ale pokud nám počasí bude přát, podaří se dát stavební objekt do předčasného 

užívání v předstihu. Nejzazší termín máme začátek dubna,“ řekl správce stavby Stanislav Král 

z ŘSD Pardubice. 

Ovšem ani když udeří zima, stavba se nezastaví. Práce byly plánovány do 20. prosince, nyní 

následuje vánoční přestávka do 5. ledna. Nicméně na některých objektech, jako je například 

dlouhá mostní estakáda, by měly práce pokračovat i mezi svátky. 

„Musíme si uvědomit, že stavba je dlouhá zhruba 11,5 kilometru a musíme ji mít postavenou za 

dvě a půl stavební sezony, takže vlastně není čas se vymlouvat na zimní podmínky. Termíny jsou 

nastaveny, jak se říká, na krev,“ dodal Král ke stavbě, která má definitivní termín zprovoznění 

stanoven na 22. prosince 2025. 

Zdroj: https://www.idnes.cz/pardubice/zpravy/dalnice-d35-zima-svatky-stavba-

harmonogram-beton-doprava.A241223_832681_pardubice-zpravy_mvo 
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